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Praha - Vysoké školy dostanou oproti původním návrhům rozpočtu o jednu miliardu korun navíc. Po jednání s premiérem
Janem Fischerem to dnes novinářům oznámili rektoři českých vysokých škol. I po navýšení prý ale bude univerzitám
chybět nejméně půl miliardy.

"Tento krok odvrátí část propadu financování vysokých škol, který by byl nepřijatelný a neodpovědný z hlediska závazku
společnosti ke studentům," shodla se dnes Česká konference rektorů (ČKR) na svém zasedání. I přesto však prý dotace
na studenta klesnou o 25 procent v porovnání s rokem 2007.

Kvůli ekonomické krizi měl původně klesnout rozpočet ministerstva školství v příštím roce až o 3,2 miliardy korun.
Vláda však ve středu přislíbila přidat na vzdělávání ještě dvě miliardy. "Vážím si toho, že i v době, kdy se přijímají
protikrizová opatření, doceňují (členové vlády) význam investic do vzdělávání pro konkurenceschopnost země a naši
budoucí prosperitu," okomentovala tento krok ministryně školství Miroslava Kopicová. Polovina z těchto peněz zamíří
na vysoké školy, polovina do regionálního školství.

Pro příští rok by tak podle předsedy ČKR Petra Fialy mohly vysoké školy hospodařit s částkou asi 23,3 miliard korun.
Ministryně ale upozornila, že se do budoucna musí změnit celý systém financování školství. Za tímto účelem zřídila na
svém úřadu novou pracovní skupinu pro reformu vzdělávání.

Rektoři dnes jednali také o financování vědy a výzkumu. Šéfové vysokých škol přitom jednomyslně podporují nový
systém financování vědy, kdy jsou jednotlivé instituce dotovány podle efektivity a výkonu. Nový systém počítá s tím, že
by Akademii věd klesly dotace na úkor Grantové a nově vznikající Technologické agentury. Více peněz na výzkum by
ale zároveň dostaly vysoké školy.

Návrh na nové přerozdělování peněz přitom vzešel od vládní Rady pro výzkum a vývoj, v níž zasedají i někteří z rektorů.
S reformou financování ovšem nesouhlasí badatelé z Akademie věd, v Praze kvůli tomu už dvakrát demonstrovali. Ani
vědci na vysokých školách nejsou v názoru na tyto změny jednotní, mnoho z nich totiž kromě univerzity pracuje zároveň i
v některém ústavu akademie. Vědci také kritizují, že by měly být výsledky jejich bádání posuzovány podle tržních kritérií,
nový systém prý přinese užitek hlavně soukromým firmám.
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